

史志學刊



Journal of History and Chorography

国家认定的学术期刊

中国知网全文入编期刊

国家期刊库全文收录期刊

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

国家哲学社会科学学术期刊数据库收录期刊

中国人文社会科学核心期刊综合评价入库期刊

1 **2023**

总第49期(双月刊)

◇ 历史研究

- 无奈的选择：明代守御客兵考论····· 乔 宇（4）
广固城五龙口位置新考····· 丁新宇（19）
礼乐征伐自大夫出：赵盾擅权及其影响····· 刘进有（30）

◇ 地方志研究

- 新时代地方志事业助推乡村振兴战略路径思考····· 张东安（43）

◇ 精品年鉴品读季

- 浅析图表运用对新时代年鉴质量提升的重要作用
——以11部全国精品年鉴为例····· 张卫萍（50）
以更高站位学用精品年鉴
——关于高质量开发利用精品年鉴的几点思考····· 马 军（56）

◇ 年鉴研究动态

- 以读促学 学以致用
——山西省“精品年鉴品读季”系列活动综述····· 沈 乔（60）

◇ 信息之窗

- 《史志学刊》入编《中国学术期刊（光盘版）》和“中国知网”的声明
····· 编辑部（64）

Main Contents

Journal of history
and Chorography

NO.1.2023
(Serial No.49)

Helpless Choice: Research on the Guest Soldiers during the Ming Dynasty

..... QiaoYu (4)

A New Study on the Location of Wulongkou in Guanggu City Ding Xinyu (19)

The Rites, Music and Expedition Coming from the Nobility: Zhao Dun' s Dictatorship and

Its Influence Liu Jinyou (30)

The Strategic Path of Promoting Rural Revitalization by Local Chronicles in the New Era

..... Zhang Dongan (43)

Analysis on the Important Role of Chart Application in Improving the Quality of Yearbooks

in the New Era——Taking 11 National Fine Yearbooks as an Example

..... Zhang Weiping (50)

Learning from and Using Fine Yearbooks at a Higher Position—— Some Thoughts on the

High-Quality Development and Utilization of Fine Yearbooks Ma Jun (56)

Reading to Learn, Learn to Practice——Review of Shanxi Province " High-Quality Yearbooks

Reading Season" Series of Activities Shen Qiao (60)

英文译校/索佳丽



主管主办 / 中共山西省委党史研究院

(山西省地方志研究院)

主编 / 焦永萍

编辑出版 / 《史志学刊》编辑部

通信地址 / 太原市迎泽区五一路36号

山西省五一路集中办公区

联系电话 / 0351-2534083 2534158 (编辑部)

0351-5681586 (发行部)

网上投稿 / szxk2015@sina.com

国际标准连续出版物号 / ISSN 2096-0816

国内统一连续出版物号 / CN14-1378/K

国内邮发代号 / 22-72

发行范围 / 国内外公开发行业

国外邮发代号 / 1468BM

订阅 / 全国各地邮局(所)

印刷 / 山西省史志印业有限公司

ISSN 2096-0816



9 772096 081225

刊号: ISSN 2096-0816
CN14-1378/K

国内邮发代号: 22-72 国外发行代号: 1468BM 定价: 16.00元



史志山西



史志學刊